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محاسبات اشتباه درباره فخرالدینی
میـــلاد فخرالدینـــی کـــه در نیم فصـــل بـــه اســـتقلال 
پیوســـت، نتوانســـت در ترکیـــب آبی هـــا نمایـــش 
مطلوبـــی از خـــود بـــه جـــا بگـــذارد. ایـــن بازیکن که 
درپســـت دفـــاع و هافبک راســـت بـــازی می کنـــد، به 
دلیـــل اینکه توفیقی در این تیم نداشـــت، در آســـتانه 
جدایی از اســـتقلال قرار گرفته و نکونام دیگر تمایلی 
بـــه ادامه همکاری با این بازیکن نـــدارد. فخرالدینی در 
تیم آلومینیوم اراک شـــرایط بهتری داشـــت و بازیکن 
اثربخشـــی بود اما فضای ســـخت بازی در اســـتقلال و 
ســـن بالای این بازیکن باعث شـــد تا روزگار خوشـــی را 
درترکیب اســـتقلال تجربه نکنـــد و آرام آرام از ترکیب 
اصلـــی نیز دور شـــود. شـــاید اگـــر فخرالدینـــی در تیم 
آلومینیـــوم اراک باقـــی می ماند نتیجـــه مطلوب تری از 
فصل بیست وســـوم به دســـت می آورد و بازگشـــت به 
اســـتقلال به عنـــوان یک تصمیم اشـــتباه از ســـوی او 

تلقـــی و درتاریخ ثبت نمی شـــد.
  

تراکتور به دنبال وسوسه رضاوند

گفته می شـــود آرش رضاوند درحال مذاکره با باشـــگاه 
تراکتـــور اســـت. تراکتوری هـــا در فصل جـــاری برخی 
بازیکنان ســـرخابی را مدنظر قـــرار داده اند که رضاوند 
نیـــز بعـــد از ناکامی در مذاکره با اســـتقلال به ســـمت 
ایـــن تیـــم گرایـــش پیدا کـــرده اســـت. گفته شـــده به 
ایـــن بازیکن پیشـــنهاد بالایی هـــم داده انـــد. هرچند 
که این خبر بعید اســـت مسئولان باشـــگاه استقلال را 
برای افزایش دســـتمزدی که برای ایـــن بازیکن در نظر 
گرفته اند ترغیب کند. نزدیکان به باشـــگاه اســـتقلال 
احتمـــال می دهنـــد کـــه در روزهـــای آتـــی رضاونـــد با 

باشـــگاه اســـتقلال تمدید کند.
  

بابایی در سومقایت
پیمـــان بابایی فصل موفقی را با اســـتقلال پشـــت ســـر 
نگذاشـــت امـــا در هرحال گفته می شـــود ایـــن بازیکن 
پیشـــنهادی از تیـــم ســـومقایت آذربایجان به دســـتش 
رســـیده اســـت. این تیم در پلی آف لیگ کنفرانس اروپا 
حضور خواهد داشـــت و اگـــر بابایی به ایـــن تیم ملحق 
شـــود، فرصت خوبـــی در اختیار خواهد داشـــت که در 
رقابت هـــای باشـــگاهی در اروپا خودی نشـــان دهد. به 
هرحال ماجرای بابایی با اســـتقلال تمام شـــده اســـت 
و ایـــن بازیکـــن باید به فکر تیم جدیدی باشـــد. شـــاید 
حضور درلیگ های خارجی تـــا حدی بابایی را احیا کند.

بازیکنی که فقط سابقه بازی در یک باشگاه دارد

اسلامی، خرید امیدوارکننده استقلال

محمدحســـین اســـلامی به عنوان یـــک خرید خوب 
برای اســـتقلال به شـــمار می رود. این بازیکن ســـابق 
ذوب آهـــن اصفهـــان، در 69 بـــازی بـــرای تیمـــش به 
میـــدان رفته و توانســـته روزهای خوبـــی را با این تیم 
ســـپری کنـــد. اســـلامی در بازی هایی که بـــه میدان 
رفته، توانســـته 9 بار دروازه حریفـــان ذوب آهن را باز 
کند. ایـــن بازیکن خـــوب فوتبال کشـــورمان توانایی 
بازی در پســـت هافبـــک هجومـــی را دارد و در همین 
پس 5 پـــاس گل هـــم داده اســـت. اســـلامی در تیم 
ملی امید کشـــورمان هم به میدان رفته اســـت. این 
بازیکـــن با حضور در اســـتقلال و احتمالاً درخشـــش 
در جمـــع آبی ها حتـــی می توانـــد پیراهـــن تیم ملی 
را هم بـــه تن کنـــد. جالب اســـت که اســـلامی فقط 
برای ذوب آهن بازی کرده اســـت و اســـتقلال دومین 
تیـــم ایـــن بازیکـــن خواهد بـــود، این بازیکـــن جوان 
اســـتقلال، به لحاظ اینکه تنها در یک تیم به میدان 
رفتـــه، می توانـــد تمرکـــز خوبـــی در بازی ها داشـــته 
باشـــد و البته درخشـــش او در کنار آبی پوشـــان، این 
بازیکن را بیشتر از گذشـــته به فوتبالدوستان معرفی 
خواهد کرد. اســـلامی البته کار ســـختی در کنار سایر 
ستاره های اســـتقلال خواهد داشت، او برای رسیدن 
به ترکیب اســـتقلال روزهای سختی خواهد داشت و 
درخشـــش در این تیم برای اســـلامی راحت نخواهد 
بود. شاید لازم باشـــد بزرگانی همچون روزبه چشمی 
که از تجربه بالایی در اســـتقلال برخوردارند، اسلامی 
را در راه رشـــد و پیشـــرفتش کمک کنند تا استقلال 
بـــه مـــرور صاحب یـــک بازیکـــن بـــا ارزش و آینده دار 
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این روزها اســـتقلال وضعیت مشـــخصی ندارد 
همیـــن موضـــوع موجـــب نگرانی هـــواداران 
اســـتقلال شـــده اســـت و آنها اعتقاد دارند که 
ایـــن باشـــگاه زمـــان لازم را برای جمـــع کردن 
یـــک تیـــم قدرتمنـــد از دســـت می دهـــد. در 
همین راســـتا به ســـراغ حسن روشـــن رفتیم 
تا با او در خصوص آخرین وضعیت اســـتقلال 

صحبـــت کنیم:
 

اوضاع استقلال زیاد رضایت بخش 
به نظر نمی رسد و هواداران بابت این 

اوضاع گلایه دارند؟
متأســـفانه در ســـال های اخیـــر، وضعیـــت 
سرپرســـتی اســـتقلال خوب نبوده، نـــه اینکه 
اســـامی بـــد باشـــند اما بـــه تنهایی نمی شـــود 
کاری کرد؛ برای اینکه حواشـــی استقلال جمع 
شـــود، باید همـــه پیشکســـوت ها به باشـــگاه 
کمک کنند. بـــرای اینکه اســـتقلال به ثبات و 
آرامش برســـد باید ابتدا هیأت مدیره این تیم 
تشـــکیل شـــود و آنها مدیرعامل انتخاب کنند 
و مدیرعامـــل هـــم کمیتـــه فنی را متشـــکل از 

پیشکســـوتان باشـــگاه ایجاد کند تا این کمیته 
هم بـــر روند نقل وانتقالات نظارت شـــود و هم 

باشـــگاه به ثبات مدیریتی برســـد. 
سرنوشت سرپرست جدید تیم هم 

مشخص نیست؟ دقیقا همان اتفاقی 
که فصل گذشته مشکلات زیادی را به 

وجود آورد.
نباید این طور باشـــد، من ســـال گذشته وقتی 
بین نکونام و ســـامره اختـــلاف پیش آمده بود 
و می گفتند که ســـامره نباشد، به خطیر گفتم 
کـــه او را کنـــار بگـــذارد امـــا او به مـــن گفت که 
سامره رفیقش اســـت ولی در نهایت قانع شد 
که سامره نباشـــد. همه قابل احترام رهستند 
اما انتخاب باید براســـاس شایستگی ها انجام 
شـــود، اســـتقلال واقعاً بچه های خوبی دارد و 
درســـت اســـت که اکنون دچار چنددســـتگی 
در بیـــن آنها شـــدیم امـــا این موضـــوع هم به 
علت مدیریت نکردن خوب باشـــگاه اســـت. 
بهتـــر اســـت باشـــگاه ســـریعاً کمیتـــه فنـــی را 
شـــکل دهد تـــا ایـــن کمیته هم بـــر خرید های 
باشـــگاه نظارت داشته باشـــند، هم سرپرست 
را انتخـــاب کند و به صورت دوره ای به هواداران 

این تیم گـــزارش بدهد. 
 با وجود این اما جواد نکونام تاکنون 

دو خرید برای تیمش داشته آن هم 
درحالی که کمیته  فنی شکل نگرفته 

است.
به نظـــرم نکونام اشـــتباه کرده کـــه بدون نظر 

خریدهای استقلال گزینه های بدی نیستند

روشن: بهتر است نکونام با نظر کمیته فنی خرید کند

کمیتـــه فنی اقـــدام به خریـــد بازیکـــن کرده، 
بهتـــر بود این مربی با بازیکنـــان مدنظرش به 
توافق مادی و معنوی می رســـید و بعد نفراتش 
را بـــه تأییـــد کمیتـــه فنـــی می رســـاند. اکنون 

نکونـــام همـــان دســـت فرمان فصل گذشـــته 
را پیـــش گرفتـــه و نهایتـــاً هـــم در آخـــر فصل 
همـــان آش و همـــان کاســـه اســـت. مطمئن 
باشـــید اگر نکونـــام نفراتش را بـــه کمیته فنی 

معرفـــی می کـــرد، ایـــن کمیتـــه با خریـــد همه 
ایـــن بازیکنان موافقـــت می کـــرد. اکنون هم 
اســـتقلال بازیکنـــان بـــدی نخریـــده اما بحث 

احتـــرام هم پراهمیت اســـت.

استقلال 
واقعاً بچه های 

خوبی دارد 
و درست 
است که 

اکنون دچار 
چنددستگی 

در بین آنها 
شدیم اما این 

موضوع هم به 
علت مدیریت 

نکردن خوب 
باشگاه است

دردسرشیرینآبیها
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کادرفنـــی اســـتقلال در لیـــگ بیســـت وچهارم تغییراتی 
خواهـــد داشـــت. برخـــی تغییـــرات در راســـتای تقویت 
تیـــم انجام خواهد شـــد و برخـــی تغییرات نیـــز به دلیل 
شروطی اســـت که از ســـوی کنفدراســـیون فوتبال آسیا 
برای تیم های حاضـــر در لیگ های نخبـــگان و لیگ های 
دیگر آســـیایی مدنظر قرار گرفته اســـت. در این شـــروط 
گفته شـــده، همـــه مربیانی کـــه روی نیمکـــت تیم های 
حاضـــر در بازی هـــای آســـیایی می نشـــینند، باید مدرک 
مربیگـــری A داشـــته باشـــند. به ایـــن ترتیـــب مربیانی 
کـــه از ایـــن ویژگـــی محرومنـــد، یا بایـــد تا شـــروع لیگ 

قهرمانـــان آســـیا مدرک مربیگـــری A را دریافـــت کنند و 
یا اینکـــه از حضـــور روی نیمکت اســـتقلال در بازی های 
آسیایی محروم خواهند شـــد. البته مربیان تیم ها برای 
نشســـتن روی نیمکت اســـتقلال در لیگ برتر با قوانین 
ســـاده تری مواجه انـــد و ســـازمان لیـــگ اجـــازه می دهد 
کـــه بـــا مـــدرک B نیـــز مربیـــان روی نیمکت اســـتقلال 
در لیـــگ برتر بنشـــینند. اخیـــراً مهدی هاشمی نســـبت 
کـــه زمزمه هایـــی درباره احتمـــال خروجـــش از کادرفنی 
 اســـتقلال نیز بـــه گـــوش می رســـد، در کلاس مربیگری 
A حضـــور داشـــت و اگـــر همـــه مربیـــان اســـتقلال کـــه 

مدنظـــر نکونـــام هســـتند در کلاس مربیگری شـــرکت 
کرده باشـــند، منعی برای ادامه کار نخواهند داشـــت اما 
چنانچـــه مربیان از چنین مدرکی محروم باشـــند، قطعاً 
برای همراهی اســـتقلال در لیگ نخبگان آسیا با مشکل 
مواجه خواهند شـــد و ممکن اســـت فقط بـــه آنها اجازه 
داده شـــود در کنار تیم باشـــند. به هرحال این موضوعی 
اســـت که در رأس همه جواد نکونام بایـــد به آن متوجه 
باشـــد. درعین حال زمزمه هایی درباره جدایی احتمالی 
غلامپور بـــه همین دلیل از کادرفنی اســـتقلال به گوش 
می رســـد، هرچند که خود نکونام علاقـــه ندارد، غلامپور 

از کادرفنـــی برود و به دنبال راهی 
اســـت تا همچنان بهـــزاد را 

کند. حفظ 

منتظـــر محمد هر انـــدازه که از لحـــاظ فنی بازیکن قابل قبولی اســـت 
و در تیم مس رفســـنجان نیز توانســـت به عنوان یـــک بازیکن محوری 
ایفـــای نقش کنـــد، اما بـــه لحـــاظ تطبیق پذیری بـــا شـــرایط حرفه ای 
تیم هـــای بزرگ ناآشـــنا اســـت و هنوز نتوانســـته خود را با این شـــرایط 

دهد.  وفق 
حتـــی امروز که آمـــار مطلوبی از این بازیکن عراقی در مس رفســـنجان 
باقـــی مانـــده و هافبک عراقی توانســـته یکـــی از بهترین هـــای تیمش 
باشـــد اما به دلیل همین مســـائل محرم نویدکیا، ســـرمربی تیم مس 
رفســـنجان تمایلی بـــه بازگرداندن این بازیکن به تیمش از خود نشـــان 
نداده و اگر کمترین کششـــی از ســـوی ســـرمربی مس بود، با مدیران 
باشـــگاه اســـتقلال برای گرفتن رضایتنامه این بازیکن مذاکراتی انجام 
می شـــد. منتظـــر محمد اکنـــون با تیـــم ملی فوتبـــال المپیـــک عراق 
درحال آماده ســـازی برای حضور در المپیک فرانســـه است و در ترکیب 
تیـــم المپیک کشـــورش بـــه میـــدان خواهد رفـــت. احتمـــال دارد او با 
درخشـــش در ترکیب تیم ملی کشورش پیشنهادهایی دریافت کند اما 
در لیگ برتر ایران تمایل چندانی از ســـوی تیم ها بـــرای همکاری با این 
بازیکن وجود ندارد و حتی باشـــگاه اســـتقلال نیز کـــه در واقع به لحاظ 
قانونی تیـــم اصلی این بازیکن محســـوب می شـــود، بـــرای بازگرداندن 
بازیکـــن خـــود تمایل قطعی نـــدارد. شـــاید اگر منتظر محمـــد در طول 
دوران حضـــورش در تیم مـــس قدری حرفه ای تر عمـــل می کرد، اکنون 
اســـتقلال برای ادامـــه کار با او از خود رغبت نشـــان مـــی داد اما منتظر 
محمد در طـــول دوران حضورش در مس خوب عمـــل نکرده و کارنامه 
مطلوبـــی از خـــود به لحاظ اخلاقی به جا نگذاشـــته اســـت و به همین 
دلیـــل هم هســـت که اکنون اســـتقلالی ها بـــرای بازگردانـــدن او تردید 
دارند. البته منتظر محمد قطعاً به مانند کرار جاســـم پرحاشیه نیست 
اما همـــان اندازه رفتـــار غیرحرفه ای در فصل گذشـــته نیـــز کافی بوده 
تا باشـــگاه اســـتقلال باوجود اینکه قانوناً مالک این بازیکن محســـوب 
می شـــود چندان به ادامه همکاری با این بازیکن مایل نباشـــد. باتوجه 
بـــه اینکه منتظر محمد تا یک ماه دیگر نیز قـــادر به حضور در تمرینات 
باشـــگاهی نیســـت شـــاید اساســـاً این موضوع نیز مزید بر علت شود تا 

باشـــگاه اســـتقلال لیســـت خود را در غیاب این بازیکن ببندد.

هافبک عراقی در اتاق انتظار آبی

 تردید برای بازگرداندن 
منتظر محمد

مصاحبه

محمدرضا رحیم پور
خبرنگار

ابوالفضـــل جلالی، مدافع-هافبک اســـتقلال در 
تلاش اســـت با گرفتـــن کارت معافیت به حضور 
خود در اســـتقلال تداوم بخشـــد. پیش تر گفته 
شـــد که این بازیکـــن در تاریـــخ یکم مـــرداد ماه 
ســـال جـــاری بایـــد خـــودش را بـــه حـــوزه نظام 
وظیفـــه در راســـتای گذرانـــدن خدمت مقدس 
ســـربازی معرفـــی کند امـــا جلالـــی درعین حال 
کـــه مقدمات اعزام خـــود به ســـربازی و احتمالاً 
بـــازی در تیم ملـــوان را فراهم کرده بـــود، اما به 
دنبـــال اخذ کارت معافیت هم هســـت تا شـــاید 
بـــه طور کلـــی از رفتن به ســـربازی خلاص شـــود 
و بتوانـــد برای اســـتقلال بازی کنـــد. جلالی یک 
بـــار از امتیـــاز معافیـــت بـــه جهت بـــازی درتیم 
ملـــی فوتبال ایـــران بهره برده و اکنون مشـــمول 

اســـت امـــا چنانچـــه موفـــق شـــود 
معافیـــت خـــود را دریافـــت کند، 

با خیـــال راحت برای اســـتقلال 
به میدان خواهـــد رفت و دیگر 
لازم نیســـت در تیمی همچون 
ملـــوان یا نیـــروی زمینی بازی 
کند. البته باشـــگاه ملوان نیز 
تا کنـــون درباره حضور جلالی 

اعـــلام  تیـــم خبـــری  درایـــن 
نکرده که این خود نشـــان دهنده 

نامشـــخص بودن وضعیت این بازیکن 
برای آینده اســـت و شـــاید خبرهای رسیده 
در راستای گرفتن معافیت توسط جلالی 

صحت داشـــته باشد.

باشگاه اســـتقلال برای انتخاب سرپرست تیم، 
ســـه گزینه را مد نظر قرار داده است تا از بین این 
نفـــرات یکی را به عنـــوان گزینه مدیریت تیم 
انتخاب کند. در این بین مهدی پاشـــازاده، 
ایمان عالمـــی و فراز فاطمی گزینه های مد 
نظر باشـــگاه اســـتقلال هســـتند که یکی از 

این نفرات در نهایت انتخاب خواهد شـــد.
در ایـــن رابطـــه باشـــگاه اســـتقلال بایـــد از 
یکســـری از مراجع ذیربط فوتبالی و نظارتی 
در رابطه با گزینه های مد نظرش اســـتعلام 
لازم را بگیـــرد تا در صـــورت انتخاب هر یک 
از گزینه هـــا مشـــکلی برای انتخـــاب مدیر 
جدید تیم اســـتقلال وجود نداشته باشد. 
در این خصوص مدیریت باشگاه استقلال 

تـــا پایان هفته گزینه نهایـــی خودش را انتخاب 
خواهد کرد. ســـه گزینه ای که بـــرای همکاری با 
باشـــگاه استقلال مشکلی ندارند و در این رابطه 
اعلام آمادگی داشـــته اند اما باید دید در نهایت 
مدیریت باشگاه استقلال کدام یک از این نفرات 
را در نهایت به عنوان مدیر انتخاب خواهد کرد. 
خبرهای تازه رســـیده از باشگاه استقلال نشان 
می دهد که شـــانس فراز فاطمی برای نشستن 
روی نیمکـــت اســـتقلال به عنوان سرپرســـت 
بیشـــتر شده اســـت. این چهره که سابق بر این 
در اســـتقلال بازی می کرد، فصـــل پیش در تیم 
چادرملو حضور داشـــت و اگر مشکل خاصی به 
وجود نیاید به استقلال خواهد آمد و سرپرست 

این تیم خواهد شد.

جدایی بازیکن ملی پوش منتفی می شود؟

جلالی به دنبال گرفتن معافیت سربازی
مذاکرات همچنان ادامه دارد

فاطمی به سرپرستی استقلال نزدیک شد

فصل گذشـــته رقابت های لیگ برتر برای 
اســـتقلالی ها خـــوب ســـپری و خوب هم 
تمام نشـــد، اســـتقلالی ها با جواد نکونام 
شـــروع کردند و البته همزمـــان اختلاف 
این ســـرمربی بـــا مدیـــران باشـــگاه رقم 
خـــورد. ایـــن اختـــلاف از اولیـــن روزهای 
شـــروع رقابت ها وجود داشـــت و تا پایان 
و جدایـــی مدیریـــت تیـــم از این باشـــگاه 
ادامـــه داشـــت. بخش زیـــادی از اختلاف 
نکونـــام و مدیرعامـــل بـــه موضوع جذب 

بازیکنانـــش مربـــوط می شـــد و نکونـــام 
تـــا آخریـــن روزهای لیـــگ برتر از دســـت 
بســـته خودش و عـــدم جـــذب بازیکنان 
موردنظـــرش گلایـــه می کرد و سرمنشـــاء 
اختلافات هـــم از همین موضوع نشـــأت 
جـــواد  و  اســـتقلال  حـــالا  می گرفـــت. 
نکونـــام البته بـــا مدیریت جدیـــد در اول 
راه هســـتند و به نظر می رســـد این روزها، 
روزهایی اســـت که جـــواد نکونام به جای 
ادامـــه  دار کـــردن اختلافـــات بـــرای تمام 
فصـــل آینـــده، همین حـــالا باید بـــه فکر 
لیســـت تیمش باشـــد. اســـتقلال نکونام 
در فصـــل گذشـــته جذابیت هایـــی برای 
هـــواداران نداشـــت. هواداران اســـتقلال 
نه بـــازی هیجان انگیـــزی از تیـــم نکونام 
در طـــول فصـــل دیدند تا به وجـــد بیایند 
و نـــه پایـــان فصـــل آن طـــور کـــه نکونـــام 

برنامه ریـــزی کرده بود به 
پایان رســـید و اســـتقلال 

بدون کســـب هیـــچ جامی 
فصل را به پایان رســـاند. باز هم استقلال 
نکونـــام در فصـــل گذشـــته، بـــا همـــان 
ترکیب و ظرفیت ســـاپینتو پـــا به میدان 
رقابت ها گذشـــت و نکونـــام چیزی فراتر 
از آن نداشـــت. شاید اســـتراتژی سکوت 
نقل وانتقـــالات، روش  روزهـــای  بـــرای 
خوبـــی باشـــد و کار کـــردن در ســـکوت و 
جـــذب بازیکنان مورد نیاز حتماً بخشـــی 
از کار حرفـــه ای باشـــگاه ها و مربیـــان به 

شـــمار می رود. 
جدیـــدی  ترکیـــب  نیازمنـــد  اســـتقلال 
اســـت که امـــروز ســـرمربی باید بـــه فکر 
خروجی ها و ورودی ها باشـــد و براســـاس 

نیـــاز اســـتقلال تصمیـــم بگیرد.

ترکیب آبی ها باید متفاوت باشد

نکونام بازیکنانش را امروز انتخاب کند

گزارش

اکبر منتشلو
روزنامه نگار


